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حــدود ۱۵، ۱۶ ســال پیــش بحــث انتقــال 
امتیــاز تیم هــا بــه اســتان های دیگــر 
ــاز پــاس  مطــرح شــد. در آن زمــان، امتی
تهــران بــه همــدان، صبــا باطــری تهــران 
بــه قــم، راه آهــن بــه شــهر ری، پیــکان بــه 
قزوین و ســایپا به کرج انتقال داده شــد 
کــه انتقــادات زیــادی بــه همــراه داشــت. 
چراکــه کارشناســان فوتبــال معتقــد 
بودنــد هــر اســتانی کــه قــرار اســت تیمــی 
در لیــگ برتــر یــا حتــی لیگ هــای پایین تر 
ــه  ــد خــودش دســت ب داشــته باشــد بای
کار شــود و تیــم تشــکیل دهــد و بــه 

مســابقات بفرســتد. 
دلایــل دیگــری هــم وجــود داشــت کــه 

کامــاً منطقــی بــه نظــر می رســید. 
اینکــه مســئولان اســتان بــا تیمــداری 
آشــنایی پیــدا کننــد، شــرایط لازم بــرای 
برگــزاری مســابقات را مهیــا کننــد و البتــه 
قــدر حضــور در ســطح بــالای فوتبــال 

ایــران را بداننــد. 
بــا وجــود ایــن انتقــادات، توجهــی بــه 
انتقــال تیم هــا نشــد و تیم هــای تهرانــی 
یکــی پــس از دیگــری بــه اســتان های 
دیگــر فرســتاده شــد. صبــا باطــری قــم 

خیلــی زود منحــل شــد. 
پــاس بــا مشــکات مالــی زیادی دســت و 
پنجــه نــرم کــرد و روز بــه روز بدتــر از قبــل 
شــد تــا اینکــه بــه دســته های پایین تــر 
رفــت. راه آهــن منحــل شــد. پیــکان و 
ســایپا هــم بــه تهــران برگشــتند تــا بــه 

ــد. ــدا کنن ــه ای نجــات پی گون
 حالا که مدت ها از این مسأله گذشته، 
بــاز هــم بحــث انتقــال امتیــاز تیم هــا 
ــا وجــود اینکــه  ــه وجــود آمــد. آن هــم ب ب

تجربــه تلــخ گذشــته نشــان می دهــد 
انتقــال تیم هــا چاره ســاز نیســت. بــه هــر 
حــال، ایــن روزهــا مشــهد به دنبــال خریــد 
ــاز یــک تیــم لیــگ یکــی اســت.  آن  امتی
هــم در حالــی کــه آنهــا فصــل گذشــته 
تیم شــهرخودرو را در لیگ یک داشــتند 
امــا به دلیــل حمایــت نشــدن و اینکــه 
نمی توانســتند هزینــه ســفر بدهنــد، در 
چند بازی غیبت داشتند و از مسابقات 
کنــار گذاشــته شــدند. اگــر مشــهد واقعــاً 
تــوان مدیریــت یــک تیــم لیــگ یکــی را 
داشــت، چرا فصل گذشــته چنین کاری 
نکــرد و اگــر نــدارد چــرا حــالا به دنبــال 
خریــد امتیــاز لیــگ یکی اســت؟ بــا وجود 
ایــن ســؤالات، خبــر می رســد مشــهد در 
تــاش بــرای خریــد امتیــاز تیم لیگ یکی 
ــا بتواننــد در ایــن  پارســه تهــران اســت ت

رقابت هــا خــودی نشــان دهنــد. 
داریــوش بهشــتری مدیــر کل ورزش 
و جوانــان اســتان خراســان رضــوی بــا 

تأییــد ایــن خبــر می گویــد: »بــه دنبــال 
خریــد امتیــاز هســتیم و بــا دو، ســه تیــم 
در ایــن مــورد مذاکــره کرده ایم ولی هنوز 
ــه  ــان هفت ــا پای ــه توافــق نرســیده ایم. ت ب
دیگــر خبــر قطعــی اینکــه در لیــگ یــک 
بــه میــدان خواهیــم رفــت یــا لیــگ دو 
داده خواهــد شــد. خواســته خــود مــا این 
اســت کــه تیــم نســل ابومســلم بــه لیــگ 
یــک صعــود کنــد امــا به دلیــل زمان بــر 
بــودن ایــن موضــوع و فاصلــه گرفتــن از 
هــواداران، تصمیــم گرفتیم در لیگ یک 

فعالیــت کنیــم.« 
گفتــه می شــود قیمــت پارســه ۳/۵ 
میلیــارد تومــان گذاشــته شــده کــه فعــاً 
۲ طــرف در رابطــه بــا قیمــت بــه توافــق 
نهایــی نرســیدند. نکتــه جالــب اینکــه در 
حالــی کــه پارســه تهــران قصــد فــروش 
دارد، از آن طــرف تیــم دســته دومــی آریــو 
اسامشــهر در تــاش بــرای خریــد امتیاز 

لیــگ یکــی اســتقال ماثانــی اســت. 

ــال معاوضــه  در واقــع ایــن ۲ تیــم به دنب
امتیــاز هســتند تــا اســتقال ماثانــی بــا 
ایــن کار، مشــکات مالــی اش را حل کند 
و البتــه آریــو اسامشــهر بــا مبلــغ نســبتاً 

کمتــری راهــی لیــگ یــک شــود. 
از آن طــرف هــم خبــر می رســد خلیــج 
فــارس ماهشــهر به دنبــال فــروش امتیاز 

لیــگ یکــی خــود بــود. 
البتــه بــه نظــر می رســد خلیــج فــارس بــا 
مطــرح کــردن ایــن بحــث، در تاش برای 
امتیاز گرفتن از مسئولان شهر و استان 
اســت امــا همیــن کــه مســأله فــروش 
ــب نیســت و  ــاز را مطــرح کــرد، جال امتی
ظاهــراً فوتبــال ایــران هنــوز قصــد نــدارد 

کامــاً حرفــه ای شــود. 
بــه صورتــی کــه همچنــان بحــث فــروش 
امتیــاز و جــا بــه جایــی آن وجــود دارد. 
مســأله ای کــه قبــاً امتحانــش را پــس 
 داده بــود و کامــاً شکســت خــورده 

نشان داد.

جدیدترین آرای 
کمیته وضعیت 

فدراسیون فوتبال
با توجه به شکایت رضا رضایی از 
باشگاه استقال ماثانی، کمیته 
وضعیت نسبت به دعوی خواهان 
به میزان ۲ میلیارد و ۵00 میلیون 

ریال قرار رد صادر کرد.
در پی شکایت محمدرضا فاحیان 
به  نی هفته گذشته  مهدی خا
همراه چهار بازیکن دیگر هوادار 
قرارداد خود را با این باشگاه 
تمدید کرد، اما حالا به سرعت 
در مسیر جدایی از این تیم قرار 
گرفته است .مهدی خانی در سال 
۹۹ از واراژدین کرواسی راهی 
ما در مدت  پرسپولیس شد ا
حضور خود در جمع سرخپوشان 
سر  پشت  را  بی  خو ی  زها رو
نگذاشت تا در نهایت با جدایی 
از تیم راهی هوادار شود که البته 
حضور او در این تیم نیز تنها یک 

فصل به طول انجامید.

هافبک صنعت نفت: 

 ریکانی خودش 
یک تیم است

تیم  فبک  ها لبوغبیش  آ رحیم 
فوتبال صنعت نفت آبادان درباره 
آخرین وضعیت تیمش می گوید: 
»چند روزی است که در شهرکرد 
اردو زده ایم تا تمرینات بدنسازی 
را پشت سر بگذاریم و بعد از آن به 
تهران می آییم تا چند بازی دوستانه 
انجام دهیم و آماده شروع لیگ 
شویم. خوشبختانه شرایط تیم 
خوب است و بازیکنان هم با انگیزه 
و روحیه بالایی تمرین می کنند.« او 
با اشاره به اتفاقات فصل گذشته 
نه  این طور می گوید:» متأسفا
پارسال وضعیت بدی داشتیم، 
ولی مطمئنم در فصل آینده نتایج 
فصل قبل تکرار نخواهد شد. تا 
اینجا بازیکنان خوبی به تیم اضافه 
شده اند و قرار است عبدالله ویسی 
چند بازیکن دیگر را هم به تیم 
اضافه کند. پارسال طالب ریکانی 
مصدوم شد، ولی امسال سرحال 
است. طالب خودش یک تیم 
است. تمام هدف ما خوشحال 
کردن هواداران صنعت نفت و 
مردم آبادان است و مطمئن باشید 

این کار را انجام خواهیم داد.«

خیری: حدادی فر 
صبورتر باشد

شاهین خیــــــــــــــــــــــری پیشکسوت 
باشگاه ذوب آهــــــــن درباره اینکه 
قاسم حدادی فر یکی از گزینه های 
ین  ا د  بو هن  ب آ و ذ ی  بیگر مر
طور می گوید: »حدادی فر جزو 
سرمایه های تیم فوتبال ذوب آهن 
است که از مدرسه فوتبال این تیم 
کارش را شروع کرد و در جایگاه های 
مختلف مانند کاپیتان و مربی در این 
تیم ایفای نقش کرده است، ضمن 
اینکه هواداران ذوب آهن به او عاقه 
دارند. این شخصیت محترم و خوب 
اگر زودتر از موعد سرمربی ذوب آهن 
شود، سرمایه سوزی می شود. شاید 
امروز حدادی فر حرف های من را 
بخواند، ناراحت شود اما واقعیت 
و صاح او این گونه است. قاسم 
حدادی فر باید در زمینه مربیگری 
کمی صبورتر باشد و ابتدا در تیم های 
لیگ پایین تر یا رده پایین تر به 
عنوان سرمربی فعالیت کند.« او در 
خصوص ناشناخته بودن لیست این 
تیم نسبت به گذشته می گوید: »در 
گذشته بازیکنانی نظیر محمدرضا 
خلعتبری، قاسم حدادی فر، شهاب 
گردان و... در ترکیب تیم حضور 
داشتند. وقتی این افراد را در 
خیابان های تهران می دیدند نام 
ذوب آهن را به یاد می آوردند اما 
حالا بیشتر بازیکنان تیم ناشناخته 
هستند. فکر می کنم مدیران هم 
در چند سال اخیر خیلی تمایلی 
برای بالانشینی تیم ذوب آهن و 
کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا 
ندارند. مدیران ترجیح می دهند 
تیم در میانه های جدول باشد و 

سقوط نکند.«

 z  خبر

باشگاه سپاهان درباره مبلغ رضایتنامه 
پیــام نیازمنــد،  اطاعیــه ای صــادر کرد. 
ســایت باشــگاه ســپاهان نوشــت: 
»ســند رســمی مــورد تأییــد فدراســیون 
بین المللــی فوتبال )فیفا( در مورد مبلغ 
رضایتنامــه انتقــال دائمی پیــام نیازمند 
از باشــگاه پورتیموننــزه توســط باشــگاه 
ســپاهان منتشــر شــد. ایــن باشــگاه 
بــا رویکــرد شفاف ســازی و صداقــت 
گفتــار و عملکــرد،  تنویــر افــکار عمومی 
و بــر اســاس وعده گذشــته خود،  ســند 
رســمی مشــتمل بر رقم دقیــق و قطعی 
رضایتنامــه انتقــال دائمــی نیازمنــد را 
منتشــر کــرد. بر اســاس اســناد منتشــر 
شــده و بــر خــاف شــایعات و تأکیــدات 
ل،   لحــا م ا معلو ی  نه ها رســا برخــی 

رضایتنامــه پیــام نیازمنــد از باشــگاه 
پرتغالــی،  بــا مبلغــی بالغ بر یــک چهارم 
اعداد و ارقام واهی مطرح شــده،  صادر 
شــده اســت. بــا وجــود درخواســت یک 
میلیون یورویی باشــگاه پورتیموننزه به 
منظــور صــدور رضایتنامه ایــن بازیکن،  
باشــگاه ســپاهان ضمــن تعامــل بــا 
باشــگاه پرتغالــی،  مبلغ ۲۵0 هــزار یورو 
در خصــوص ایــن رضایتنامــه پرداخــت 
کــرد و ایــن عــدد با مبالغ منتشــر شــده 
برخــی رســانه ها به میــزان قابل توجهی 
مغایــرت دارد. بــا توجــه بــه درخواســت 
ژوزه مورایــس،  ســرمربی تیــم فوتبــال 
ســپاهان،  پیگیری هــای هیــأت مدیــره 
و مدیرعامــل باشــگاه،  توافقــات انجــام 
شــده بــا مبــادی مرتبــط و همراهــی 

ســازنده شــخص بازیکن،  پیام نیازمند 
قرارداد خود را برای دو فصل با سپاهان 
امضــا کرد. طبــق توافقنامه دو باشــگاه 
ســپاهان ایران و پورتیموننزه پرتغال در 
رابطــه بــا انتقــال قطعــی بازیکــن،  پیــام 
نیازمنــد بــه باشــگاه ســپاهان،  مقــرر 
گردیــد باشــگاه ســپاهان بــا پرداخــت 
۲۵0 هــزار یــورو تــا تاریخ ۳۱ ژوئن ســال 
۲0۲۳ این انتقال را نهایی کند. محتوای 
ایــن توافقنامــه بــه شــرح زیــر اســت: 
»طبــق توافقنامــه دو باشــگاه ســپاهان 
ایــران و پورتیموننــزه پرتغــال در تاریــخ 
۳۱ مــه  ســال ۲0۲۳ در رابطــه بــا انتقــال 
قطعی بازیکن،  پیام نیازمند به باشــگاه 
ســپاهان،  مقرر گردید باشگاه سپاهان 
بــا پرداخــت ۲۵0 هــزار یــورو تــا تاریــخ 

۳۱ ژوئــن ســال ۲0۲۳ ایــن انتقــال را 
نهایــی کنــد.

باشــگاه ســپاهان در ادامــه عملکــرد 
شــفاف  خــود اعــام می کنــد،  ســایر 
مــواردی کــه در برخی رســانه ها در مورد 
رقــم قــرارداد بازیکنــان جــذب شــده 
مطــرح شــده اســت،  خاف واقــع بوده 
و  جنبه حاشیه ســازی داشــته است. در 
پایــان باشــگاه ســپاهان اعام مــی دارد 
قراردادهــای خود را صرفاً در چهارچوب 
قوانیــن اعــام شــده از ســوی مبــادی 
مرتبــط منعقــد نمــوده و مــواردی چــون 
کمک هــای خــارج از ســقف قــرارداد که 
برخــی باشــگاه ها در حــال بهره گیــری 
از آن هســتند،  در ایــن باشــگاه جایــی 

نــدارد.«

رقم حق انتقال نیازمند اعلام شد

250 هزار یورو بابت رضایتنامه

کارن کوشا
روزنامه نگار
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علیرضا منصوریان

جذاب یک مربی

علیرضا منصوریان ســرمربی تیم فولاد خوزستان برای آماده سازی تیمش 
پیش از آغاز لیگ برتر برنامه های زیادی دارد. قرار اســت تیم فولاد اردوی 
خــود را در اهــواز از سه شــنبه و با حضور بازیکنــان و اعضای کادرفنی برگزار 
کنــد. در ایــن اردو شــاگردان منصوریان بــازی تدارکاتی هم برگــزار خواهند 
کــرد. همچنیــن یک مربــی خارجی به تیم فولاد اضافه می شــود. در همین 

رابطه رزومه 3 مربی خارجی در اختیار باشــگاه قرار گرفته اســت.

سامان فلاح

نهایی نشده

حیــدر افســری مدیــر تیــم گل گهر دربــاره جــذب بازیکنان جدیــد می گوید: 
»مذاکــره بــا ســامان فلاح  صــورت گرفته اما هنوز به مرحله نهایی نرســیده 
اســت. بــه هــر حال فصل نقل و انتقالات اســت و مذاکرات بــا بازیکنان مد 
نظــر ســرمربی تیــم ادامــه دارد. از زمانی که اوزونیدیس آمــده تمرینات در 
حال پیگیری است. کادرفنی تیم نیز تکمیل شده است. ما در 3،  ۴ پست 

به دنبال جذب بازیکن هســتیم و ســرمربی پیگیر آن اســت. «

بهنام ابوالقاسمپور

کارت معافیت بازیکن شمس آذر جعلی بود

بهنام ابوالقاسم پور رئیس هیأت مدیره باشگاه سایپا درباره شکایت 
باشگاه سایپا از شمس آذر قزوین با ادعای استفاده تیم قزوینی از بازیکن 
غیرمجاز می گوید: »به سلامت ارکان فدراسیون فوتبال ایمان داریم. دو ماه 
مشغول جمع آوری مدارک بودیم و استعلام های لازم را از نهادهای ذی ربط 
می گرفتیم و نمی خواستیم وجهه باشگاه شمس آذر لطمه ببیند. آن کارت 

معافیت که باشگاه شمس آذر منتشر کرد،  جعلی است.«   
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چوب حراج
وقتی همچنان بحث خرید و فروش امتیاز وجود دارد


